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Protokół nr XVI/13 

z  posiedzenia Rady Gminy Bobrowice 
 

w dniu 25 lutego 2013r. 
 

Na ogólną liczbę 15 radnych na sali obrad obecnych było 14 radnych,  
co według Przewodniczącego Rady stanowiło quorum zdolne do podejmowania 
prawomocnych uchwał.       

o Lista obecności radnych stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ponadto w posiedzeniu udział wzięli:  

1. Marek Babul – Wójt  
2. Beata Wasyłyk-Sosnowska – Sekretarz 
3. Teresa Kula – Skarbnik 
4. Mirosław Glaz – Dyrektor Departamentu Infrastruktury Społecznej  

w Urzędzie Marszałkowskim w Zielonej Górze, Przewodniczący Rady 
Powiatu Krośnieńskiego 

5. asp. sztabowy Andrzej CzyŜewicz – Kierownik Rewiru Dzielnicowych 
6. podinspektor Dariusz Wyrwa – Naczelnik Wydziału Prewencji 
7. Redaktor „Gazety Tygodniowej” 
8. Agnieszka Raś – mieszkanka Gminy Bobrowice 

oraz Sołtysi z terenu Gminy Bobrowice. 
o Lista obecności gości zaproszonych stanowi załącznik do protokołu. 

 
Porządek posiedzenia: 

1. Otwarcie obrad XVI sesji Rady Gminy. 
2. Przyjęcie proponowanego porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
4. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym. 
5. Sprawozdanie Wójta o pracy Urzędu Gminy w okresie międzysesyjnym. 
6. Informacja o stanie porządku i bezpieczeństwa publicznego na terenie gminy 

Bobrowice.   
7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia raportu z wykonania Gminnego 

Programu Przeciwdziałania Narkomanii za rok 2012. 
8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia Gminnego Programu 

Przeciwdziałania Narkomanii dla Gminy Bobrowice na rok 2013. 
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9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia Gminnego Programu 
Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych dla Gminy Bobrowice na rok 
2013. 

10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Rocznego Sprawozdania  
z Realizacji Zadań z Zakresu Wspierania Rodziny.  

11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami 
bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Bobrowice  
w 2013 roku.  

12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na zamianę 
nieruchomości. 

13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na zamianę 
nieruchomości. 

14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na wyodrębnienie  
w budŜecie gminy środków stanowiących fundusz sołecki. 

15. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przedłuŜenia czasu obowiązywania taryfy 
na zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzanie ścieków na terenie 
Gminy Bobrowice. 

16. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie regulaminu utrzymania czystości i porządku 
na terenie Gminy Bobrowice. 

17. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zwolnienia od podatku od nieruchomości  
w ramach pomocy de minimis dla nowych przedsiębiorców tworzących nowe miejsca 
pracy na terenie Gminy Bobrowice.  

18. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w uchwale budŜetowej na rok 2013. 
19. Interpelacje i zapytania radnych. 
20. Odpowiedzi na interpelacje zgłoszone na poprzednich sesjach. 
21. Wolne wnioski i informacje. 
22. Zamknięcie obrad XVI sesji Rady Gminy. 

 
 Ad. 1. 
 

Otwarcia XVI sesji o godz. 1000 dokonał Przewodniczący Rady Gminy 
Marcin Jagodziński, witając radnych oraz zaproszonych gości.  
Głos zabrał p. Mirosław Glaz który poinformował, Ŝe od listopada jest 
Przewodniczącym Rady Powiatu, której priorytetowymi zadaniami są drogi. 
Poinformował, Ŝe na ostatniej sesji wprowadzono zadanie „Przebudowa mostu 
drogowego Barłogi-Dachów”. Inne zadania zaleŜą od moŜliwości finansowych 
powiatu. Poinformował równieŜ, Ŝe Gmina Bobrowice złoŜyła wniosek na 
budowę hali sportowej, który przeszedł ocenę formalną, a teraz Urząd 
Marszałkowski czeka na limity z Ministerstwa Sportu wówczas zostanie 
dokonany podział środków i na sesji Sejmiku zostaną dofinansowane zadania. 
ZłoŜony został równieŜ wniosek na remont kościoła. Dodał, Ŝe od kilku 
miesięcy współpracował i prowadził rozmowy z Wójtem i Przewodniczącym 
Rady Gminy Bobrowice i jest otwarty na dalszą współpracę. 
 
 
Radny Kubiak zapytał jak daleko posunięta jest inwestycja remontu mostu 
Dychów-Prądocinek. Mirosław Glaz poinformował, Ŝe w chwili obecnej jest 
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zrobiona częściowa dokumentacja na remont. W dniu dzisiejszym ma zostać 
złoŜony wniosek na dofinansowanie mostu w Barłogach w ramach Programu 
Schetynówki. 
 
 
Ad. 2. 
 

Przewodniczący przedstawił proponowany porządek obrad, do którego 
Sekretarz na wniosek radnych zaproponowała następujące zmiany: 

− wykreślenie pkt 17 o treści: „Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie 
zwolnienia od podatku od nieruchomości w ramach pomocy de minimis 
dla nowych przedsiębiorców tworzących nowe miejsca pracy na terenie 
Gminy Bobrowice”. 

W wyniku głosowania proponowane zmiany zostały przyjęte jednogłośnie  
14 głosami „za”.  
 
Porządek posiedzenia po zmianach: 

1. Otwarcie obrad XVI sesji Rady Gminy. 
2. Przyjęcie proponowanego porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
4. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym. 
5. Sprawozdanie Wójta o pracy Urzędu Gminy w okresie międzysesyjnym. 
6. Informacja o stanie porządku i bezpieczeństwa publicznego na terenie gminy 

Bobrowice.   
7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia raportu z wykonania Gminnego 

Programu Przeciwdziałania Narkomanii za rok 2012. 
8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia Gminnego Programu 

Przeciwdziałania Narkomanii dla Gminy Bobrowice na rok 2013. 
9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia Gminnego Programu 

Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych dla Gminy Bobrowice na rok 
2013. 

10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Rocznego Sprawozdania  
z Realizacji Zadań z Zakresu Wspierania Rodziny.  

11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami 
bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Bobrowice  
w 2013 roku.  

12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na zamianę 
nieruchomości. 

13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na zamianę 
nieruchomości. 

14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na wyodrębnienie  
w budŜecie gminy środków stanowiących fundusz sołecki. 

15. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przedłuŜenia czasu obowiązywania taryfy 
na zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzanie ścieków na terenie 
Gminy Bobrowice. 
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16. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie regulaminu utrzymania czystości i porządku 
na terenie Gminy Bobrowice. 

17. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w uchwale budŜetowej na rok 2013. 
18. Interpelacje i zapytania radnych. 
19. Odpowiedzi na interpelacje zgłoszone na poprzednich sesjach. 
20. Wolne wnioski i informacje. 
21. Zamknięcie obrad XVI sesji Rady Gminy. 

 
 Następnie Przewodniczący poddał pod głosowanie porządek obrad wraz  

z wprowadzonymi zmianami, który został przyjęty 13 głosami „za” i 1 
„wstrzymującym się. 
 
Ad. 3. 
 

Przewodniczący zapytał czy są jakieś uwagi do protokołu z poprzedniej 
sesji. Uwag nie było.  

Następnie poddał pod głosowanie przyjęcie protokołu, w wyniku którego 
protokół z XV sesji Rady Gminy Bobrowice z dnia 28 grudnia 2012r. został 
przyjęty 13 głosami „za” i 1 „wstrzymującym się”. 
 
Ad. 4. 
 

Przewodniczący Rady Marcin Jagodziński przedstawił Informację  
o swoich działaniach podejmowanych w okresie międzysesyjnym.  

o Informacja stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
Ad. 5. 
 

Wójt Marek Babul przedstawił swoje sprawozdanie o pracy Urzędu 
Gminy w okresie międzysesyjnym.  

o Sprawozdanie stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
Ad. 6. 
 

Informację o stanie porządku i bezpieczeństwa publicznego na terenie 
Gminy Bobrowice przedstawił  asp. Andrzej CzyŜewicz który poinformował, Ŝe 
od 2009r.  w Gminie Bobrowice zanotowano 87 przestępstw, w 2010 – 86,  
w 2011 – 66, i w 2012 – 63. Główny problem w gminie to kradzieŜe przewodów 
telekomunikacyjnych, gdzie w zeszłym roku odnotowano 19 kradzieŜy na 
moście w rejonie m. Bobrowice. Sprawcy zostali 3-ktornie złapani i część 
przewodów odzyskano. Dodał równieŜ, Ŝe jest duŜo załoŜonych niebieskich kart 
i jest współpraca policji z komisją alkoholową. Prowadzone są na terenie gminy 
takŜe programy „LUPO” i „Bezpieczne gimnazjum” mające na celu 
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zapobieganie przestępczości wśród młodzieŜy. Przestępczość ma tendencję 
spadkową w stosunku do lat ubiegłych – 60,32% wykrywalności.   

Następnie podinspektor Dariusz Wyrwa poinformował, Ŝe na terenie 
gminy odbył się kongres klubów motocyklowych, które chciały zorganizować 
konfrontację. Te kongresy odbywają się dwa razy do roku na wiosnę i jesień. 
Organizatorem zjazdu był Klub z Lubska. Dodał, Ŝe obyło się to bez 
jakichkolwiek zagroŜeń i skutków i zapewnił, Ŝe taka sytuacja nie będzie miała 
juŜ miejsca. Podziękował równieŜ za pomoc materialną i duchową ze strony 
gminy.  
 
Radny Grudziński zwrócił się z prośbą, aby zwrócić uwagę dzielnicowemu, Ŝe 
w Dychowie biegające psy atakują idące do szkoły dzieci. 
 
asp. CzyŜewicz wyjaśnił, Ŝe razem z dzielnicowym rozwiąŜą ten problem  
w postępowaniu mandatowym. Dodał równieŜ, Ŝe waŜne jest formalne 
zgłoszenie, poniewaŜ wtedy moŜna interweniować, jeśli nie ma 
pokrzywdzonego, nie ma wykroczenia.  

o Informacja stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
Przedstawiciele Policji opuścili salę posiedzeń. 
 
Ogłoszono przerwę –  godz. 1050  
Wznowiono obrady – godz. 1103 
 
Ad. 7. 
 

Projekt uchwały w sprawie przyjęcia raportu z wykonania Gminnego 
Programu Przeciwdziałania Narkomanii za rok 2012 przedstawiła Sekretarz, 
która poinformowała, Ŝe uchwała została omówiona na komisjach i nie 
zgłoszono uwag. 
W wyniku głosowania uchwała została podjęta jednogłośnie 14 głosami „za”. 

o Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
Ad. 8. 
 
 Projekt uchwały w sprawie w sprawie zatwierdzenia Gminnego Programu 
Przeciwdziałania Narkomanii dla Gminy Bobrowice na rok 2013 przedstawiła 
Sekretarz, która wyjaśniła Ŝe do tej uchwały równieŜ nie było pytań, a wszelkie 
błędy zostały poprawione. 
 
Dyskusja: 
Radny Kramarz – były pytania o przeprowadzony sondaŜ i miała to Pani 
przedstawić na sesji. 
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Sekretarz – to pytanie było przy okazji Gminnego Programu Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych i mam przygotowane odpowiedzi na wszystkie 
Państwa pytania. 
Radny Kramarz – ze względu na to, Ŝe Program jest identyczny jeśli chodzi  
o tekst prosiłbym, Ŝeby to przedstawić teraz. 
 
Sekretarz wyjaśniła zatem, Ŝe diagnoza problemów społecznych została 
przeprowadzona po raz pierwszy zgodnie z przepisami ustawy, którą 
przygotowało Centrum Rozwiązywania Problemów Społecznych w Warszawie. 
W diagnozie wzięły udział trzy grupy: dorośli mieszkańcy (100), dzieci  
i młodzieŜ szkolna z ZSS w Bobrowicach (71) oraz sprzedawcy i właściciele 
punktów sprzedaŜy alkoholu (15). Diagnoza została przeprowadzona na 
podstawie anonimowych ankiet, z których wynika, Ŝe 58% uczniów nie zna 
nikogo kto zaŜywa narkotyki, 70 % stwierdziło, Ŝe jest trudno zakupić 
narkotyki. Tylko 7 % uczniów przyznało, Ŝe miało kontakt z narkotykami, 50 % 
zaŜywa je prawie codziennie, natomiast z dorosłych nikt z badanej grupy nie 
przyznał, Ŝe miał kontakt z narkotykami.  

Przewodniczący otworzył dyskusję – uwag nie było. 
W wyniku głosowania uchwała została podjęta jednogłośnie 14 głosami „za”. 

o Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
Ad. 9. 
 
 Projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia Gminnego Programu 
Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych dla Gminy Bobrowice 
na rok 2013 przedstawiła Sekretarz, która poprosiła o dokonanie drobnych 
korekt, a mianowicie zmianę kwoty diety za udział w posiedzeniu z 120 zł na 80 
zł oraz za kontrolę ze 180 zł na 160 zł. Dodała równieŜ Ŝe tak jest i tak było do 
tej pory. Udzieliła odpowiedzi równieŜ na zadane na komisji pytanie, Ŝe roczny 
koszt utrzymania komisji wynosi 6.720 zł i w zeszłym roku została 
przeprowadzona tylko jedna kontrola punktu sprzedaŜy alkoholu. Udzielając 
odpowiedzi na zadane równieŜ na komisji pytanie: „planowane działanie  
w postaci ograniczenia dostępności fizycznej napojów alkoholowych w jaki 
sposób będzie realizowane” odczytała, Ŝe są to działania skierowane do 
sprzedawców napojów alkoholowych przez sfinansowanie szkoleń i warsztatów, 
zakup i udostępnianie sprzedawcom materiałów dotyczących sprzedaŜy 
alkoholu, a takŜe przez dokonywanie kontroli punktów sprzedaŜy alkoholu  
w zakresie przestrzegania zasad warunków pozyskania zezwolenia. 
 
Dyskusja: 
Radny Kramarz  dodał, Ŝe jeśli chodzi o sprzedaŜ alkoholu nieletnim, to sklepy 
się z tego bardzo dobrze wywiązują, ale problem tkwi w tym, Ŝe młodzieŜ 
bardzo łatwo nabywa papierosy czy alkohol, poniewaŜ to dorośli im kupują. 



7 
 

NaleŜałoby w jakiś sposób zaznaczyć w punktach sprzedaŜy, ze tego typu 
działalność jest niewskazana, nielegalna i karalna. 
Sekretarz wyjaśniła, Ŝe w ankiecie zdecydowana większość młodzieŜy uwaŜa, 
Ŝe w sklepie jednak trudno jest kupić alkohol i papierosy. 
 
W wyniku głosowania uchwała została podjęta jednogłośnie 14 głosami „za”. 

o Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
Ad. 10. 
 
 Projekt uchwały w sprawie przyjęcia Rocznego Sprawozdania z Realizacji 
Zadań z Zakresu Wspierania Rodziny przedstawiła Sekretarz, która 
poinformowała, Ŝe ogłoszono konkurs na pracownika świetlicy 
socjoterapeutycznej w Dychowie i z pośród 7 zgłoszonych osób 5 spełniało 
kryteria. Wybrana osoba złoŜyła jednak pisemną rezygnację i wybrano kolejną  
z listy, która od 1 marca podejmie zatrudnienie. Świetlica działa dla 15 uczniów, 
których typować będzie w porozumieniu z pracownikiem merytorycznym 
dyrektor szkoły. Jest to świetlica specjalistyczna, więc dzieci będą miały 
indywidualny program nauczania. 
 
Dyskusja: 
Radny Kramarz – czyli moŜliwość uczestniczenia w tej świetlicy będą miały 
tylko dzieci ze szkoły w Dychowie? 
Sekretarz – liczba jest ograniczona, poniewaŜ jest to świetlica 
socjoterapeutyczna i nie moŜe przyjmować więcej dzieci, mając specjalny dla 
nich program. JeŜeli będą dzieci nie z Dychowa jest to kwestia dojazdu do 
świetlicy. 
Radna Kasperowicz – czy juŜ wiadomo w jakich godzinach będzie czynna? 
Sekretarz – jeszcze nie, ale przypuszczalnie tak jak było do tej pory od 13.00 do 
16.00. 
Wójt – ta świetlica powstała w Dychowie, poniewaŜ tam było pomieszczenie,  
w szkole w Bobrowicach, jak będzie pomieszczenie świetlica na pewno zostanie 
uruchomiona.   
Sekretarz – Ministerstwo Pracy i Polityki Społecznej ogłosiło taki konkurs akces 
zgłosiła dyrektor z Dychowa napisano wniosek i pozyskaliśmy środki w kwocie 
40.000 zł na wyposaŜenie. 
Sołtys Duziak – to jest stanowisko na ½ etatu to dlaczego nie zostały 
przeprowadzone rozmowy kwalifikacyjne? 
Sekretarz – konkurs został ogłoszony na BIP-ie nie ma takiej potrzeby, 
poniewaŜ nie jest to stanowisko urzędnicze, tylko pomocnicze. 
 
W wyniku głosowania uchwała została podjęta 13 głosami „za”, 1 „przeciw” i 1 
„wstrzymującym się”. 
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o Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
Ad. 11. 
 
 Projekt uchwały w spawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami 
bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy 
Bobrowice w 2013 roku przedstawiła Sekretarz, która poinformowała, Ŝe na 
komisji nie było pytań, uwag i zastrzeŜeń. 
 
Dyskusja: 
Radny Kramarz – pytania na komisji były, rozmawialiśmy nt. zwierząt, kosztów 
itd. 
Sekretarz – chodzi mi o to, Ŝe nie było pytań do wyjaśnienia, które obligują 
mnie do przygotowania odpowiedzi na sesję.  
Radny Kramarz – chodzi o to, Ŝe Rada bez oddźwięku puszcza uchwały, bo 
dyskusja była.  
Przew. Jagodziński – pytania zostały na bieŜąco wyjaśnione na komisji. 
Uwag nie było.  

W wyniku głosowania uchwała została podjęta jednogłośnie 14 głosami 
„za”. 

o Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
Ad. 12. 
 
 Projektu uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na zamianę nieruchomości 
przedstawiła Sekretarz, która poinformowała, Ŝe po wnikliwej dyskusji, licznych 
pytaniach i wyjaśnieniach, po zapoznaniu się z sytuacją na mapie Radni nie 
zgłosili uwag na komisji. Wyjaśniła równieŜ, Ŝe droga przebiega przez posesję, 
na której Spółka chce postawić baraki i zamienić na drogę za ogrodzeniem. 
Spółka Jalvi dopełniła wszelkich formalności związanych z kwestią ewidencji 
gruntów oraz pokryje róŜnicę wartości działek w oparciu o operat szacunkowy. 
 
Dyskusja: 
Radny Kramarz – od którego roku Spółka Jalvi zajmuje drogę gminną i do tej 
pory była to droga zagrodzona, a dzisiaj w momencie kiedy Spółka chce 
budować baraki nagle sobie przypomniała, Ŝe to nie jest ich teren. A co w tym 
kierunku zrobił Urząd, bo przez lata teren naleŜący do Urzędu Gminy był 
zagrodzony. 
Wójt – ta sytuacja trwa juŜ kilkadziesiąt lat, nikt z mieszkańców nie zgłaszał 
takiej potrzeby, a teraz odkryto, Ŝe jest tam droga i Spółka wystąpiła o zamianę 
na te drogi. Trzeba byłoby zapytać mojego poprzednika jak to się stało. 
Sekretarz – sytuacja z gruntami wygląda jak wygląda i w praktyce pewne rzeczy 
są nieuregulowane. 
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Wójt – mamy taką najświeŜszą sprawę wyjazdu wozu straŜackiego z remizy  
w Bronkowie okazało się, Ŝe nigdy nie było pozwolenia na wyjazd, dopiero 
teraz przy okazji zakupu materiałów na chodnik i ustalenia sytuacji prawnej 
robimy projekt na wjazd i wyjazd z remizy oraz przystanku autobusowego. 
Radny Kramarz – prośba Ŝeby rozmawiać merytorycznie o sprawie, a nie 
przytaczać jakieś przykłady z nią nie związane. 
Wójt – dałem przykład, Ŝe takich spraw jest więcej i nie wnikam czyja to wina. 
Radny Kramarz – firma powinna zapłacić odszkodowanie za czas od momentu 
zajmowania drogi gminnej, jest to wniosek. 
Radna Ozga – czy ta droga, którą przejmujemy była własnością tej Spółki? 
Sekretarz – tak. 
 
 Następnie Przewodniczący poddał pod głosowanie wniosek Radnego 
Kramarza, który 9 głosami „przeciw”, 1 „za” i 4 „wstrzymującymi się” został 
odrzucony. 
 
Sekretarz – Ŝeby uznać szkodę, trzeba wykazać stratę jaka została poniesiona. 
Radny Kramarz – jeŜeli droga została zagrodzona bezprawnie dzisiaj jest to 
samowola budowlana.  
Sołtys Duziak – to jeszcze było zagrodzone jeszcze od czasów Rolniczej 
Spółdzielni. 
 
W wyniku głosowania uchwała została podjęta 12 głosami „za” i 2 
„wstrzymującymi się”. 

o Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
Ad. 13. 
 
 Projekt uchwały w spawie wyraŜenia zgody na zamianę nieruchomości 
przedstawiła Sekretarz, która poinformowała, Ŝe zamiana jest związana  
z kopalnią kruszyw wydobycia Ŝwiru firma przygotowując dokumentację, 
pozwolenia, koncesje okazało się, Ŝe jeszcze potrzebne im są te dwie działki  
i złoŜyli wniosek o zamianę na działki o takim samym areale. Jest to potrzebne 
do uzyskania koncesji wszelkich pozwoleń. 
Radny Kubiak – taką uchwałę podejmujemy po to, Ŝeby w przyszłości nie było 
takich problemów jak mamy teraz. 

W wyniku głosowania uchwała została podjęta jednogłośnie 14 głosami 
„za”. 

o Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
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Ad. 14. 
 
 Projekt uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na wyodrębnienie w budŜecie 
gminy środków stanowiących fundusz sołecki przedstawiła Sekretarz, która 
poinformowała, Ŝe wzorem lat ubiegłych ponownie proponujemy, aby 
wyodrębnić fundusz sołecki. 
Uwag nie było. 
W wyniku głosowania uchwała została podjęta jednogłośnie 14 głosami „za”. 

o Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
Ad. 15. 
 
 Projekt uchwały w sprawie przedłuŜenia czasu obowiązywania taryfy na 
zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzanie ścieków na terenie 
Gminy Bobrowice przedstawiła Sekretarz, która poinformowała, Ŝe Nadzór 
Prawny Wojewody stwierdził, Ŝe nie moŜemy pracować na cenach, tylko na 
taryfach mimo Ŝe nie mamy przedsiębiorstwa wodno-kanalizacyjnego. Taryfa 
moŜe być przedłuŜana na rok, natomiast stara taryfa wygasa z końcem tego 
miesiąca.  
Uwag nie było. 
W wyniku głosowania uchwała została podjęta jednogłośnie 14 głosami „za”. 

o Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
Ad. 16. 
 
 Projekt uchwały w sprawie regulaminu utrzymania czystości i porządku 
na terenie Gminy Bobrowice przedstawiła Sekretarz, która poinformowała, Ŝe  
nasze obowiązki przerzuciliśmy na Międzygminny Związek Odra Nysa Bóbr. 
Taki regulamin musi zawierać kwestie gospodarki śmieciowej. Ustawodawca 
zobligował nas, aby w ciągu pół roku od odejścia od Wojewódzkich Programów 
Gospodarowania Odpadami, Ŝeby gminy podjęły taką uchwałę i ten termin mija 
z końcem marca. Czekamy równieŜ na wytyczne Międzygminnego Związku  
w sprawie odpadów, które staną się częścią naszego regulaminu. Związek 
przygotowuje te wytyczne, które obecnie konsultuje z pięcioma gminami 
członkowskimi. 
 
Dyskusja: 
Wójt – jutro jest spotkanie Związku i będą uchwalane wytyczne.  
Radny Kramarz – jakie odczucia ma Pan Wójt w stosunku do ustawy 
śmieciowej, Związku Międzygminnego? 
Wójt – samo załoŜenie ustawy jest słuszne, poniewaŜ od 1 lipca wszyscy będą 
musieli mieć pojemniki na śmieci i zniknie problem śmieci wywoŜonych do 
lasu. Oczywiście w samej ustawie są pewne mankamenty z którymi się 
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borykamy. KaŜdy mieszkaniec naszej gminy będzie miał 3 pojemniki do 
segregacji odpadów oraz 1 na odpady zmieszane. Kwestia tylko ceny, której 
jeszcze nie znamy, dopiero po przetargu będziemy wiedzieli jaka będzie. 
Ustawodawca kazał najpierw ustalić cenę, a później zrobić przetarg. 
Radna Kujawińska – kiedy odbędzie się przetarg? 
Wójt – w marcu i mam nadzieję, Ŝe odbędzie się pozytywnie. 
Radna Kujawińska – roznosiłam deklaracje i połowa wsi powiedziała, Ŝe  
w ogóle nie będzie oddawać śmieci, jak to zrobić? 
Sekretarz – to tak samo jak podatek, to tak jakby mieszkańcy powiedzieli, Ŝe nie 
będą płacili podatku. 
Radny Kramarz – ta ustawa jest niesprawiedliwa społecznie. Międzygminny 
Związek z czego będzie utrzymywany? 
Sekretarz – z opłat śmieciowych. 
Radny Kramarz – czyli mieszkańcy będą wpłacać pieniądze na konto Związku? 
Sekretarz – tak. 
Wójt – nasz Związek na dzień dzisiejszy ma najniŜszą stawkę za odbiór śmieci 
7,10 zł za selektywne i 14,20 zł za nieselektywne, Gubin ma 12,00 zł i 18,00 zł. 
Jeśli chodzi o finanse kaŜdy z nas do tej pory płacił indywidualnie, teraz gmina 
jest właścicielem śmieci i naleŜy do Związku, zatem tam naleŜy robić opłaty. 
Radny Kramarz –przetarg nie jest jeszcze rozstrzygnięty i te 7,10 zł jest jeszcze 
wirtualne i dzisiaj głosujemy nad czymś czego nie jesteśmy pewni i na co nie 
mamy Ŝadnego wpływu. 
Wójt – Państwo nie głosujecie nad stawką, bo ona juŜ jest i nie Rada ją 
podejmuje tylko Związek, ale jeszcze dzisiaj nie wiemy jaka ona będzie po 
przetargu. Ustaliliśmy stawkę, która pozwoli opłacić pracowników  
i funkcjonować Związkowi. Argumentacja trafiła do Rady, która wyraziła 
jednogłośnie zgodę na wejście w ten Związek, poniewaŜ większy moŜe więcej, 
Ŝeby było taniej dla mieszkańców. W kaŜdej chwili moŜemy z niego wystąpić  
i prowadzić gospodarkę śmieciową sami, tylko czy to ma sens. Zobaczmy jak to 
będzie i dajmy sobie szansę w Związku, my ze swojej strony zrobiliśmy 
wszystko. 
Przew. Jagodziński – mamy najtaniej. 
Radny Kramarz – tak to było Radzie przedstawione, Ŝe w Związku większy 
moŜe więcej, ale dzisiaj wynika  z tego, Ŝe Związek musi zatrudnić ludzi  
i ponosić koszty, które będą dodatkowo obciąŜać mieszkańców. 
Przew. Jagodziński – tam gdzie jest więcej odbiorców, tam będzie ta cena 
tańsza. 
Radna Szajek – w firmie TEW pracownicy nie pracowali charytatywnie i teŜ 
płaciliśmy na ich wynagrodzenie. 
Wójt – mówiłem to na poszczególnych komisjach, Ŝe TEW wywoził odpady na 
składowiska.  Na dzień dzisiejszy ten kto wygra przetarg będzie wywoził śmieci 
do instalacji, gdzie cenę ustala Urząd Marszałkowski. My nie mamy Ŝadnych 
moŜliwości wpłynięcia na tą cenę. W przyszłym roku ta cena wzrośnie. 
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Proponuję, Ŝeby kaŜdy z Radnych zapoznał się z ustawą, którą mamy 
zrealizować.  
W ustawie jest zapis, Ŝe kaŜdy mieszkaniec ma zakupić sobie pojemniki. 
Radny Kramarz – ustawa jest niesprawiedliwa, poniewaŜ jaki wpływ ma 
wielkość mieszkania na produkcję śmieci, jaki wpływ ma osoba, liczba zuŜytej 
wody? Prośba, Ŝeby określić czy faktycznie będą 4 czy 5 pojemników? 
Sekretarz – co wchodzi w skład opłaty – art. 6r ustawy mówi, Ŝe na opłatę 
składa się odbieranie, transport, zbieranie, odzysk i unieszkodliwienie odpadów 
komunalnych oraz tworzenie i utrzymanie punktów selektywnego zbierania 
odpadów komunalnych, za obsługę administracyjną systemu. Oznacza to, Ŝe 
Gmina nie moŜe do tych zadań dołoŜyć z budŜetu gminy, poniewaŜ 
ustawodawca stanowi, Ŝe te koszty wchodzą w skład opłaty. 
Wójt – w deklaracji, którą otrzymali mieszkańcy jest mowa o pojemnikach  
i o biodegradalnym odpadzie. Ja jestem za pojemnikami.  
Radny Kramarz – Gmina Kąty Wrocławskie, która jako pierwsza wprowadziła 
segregowanie śmieci przyjęła taki sposób, Ŝe jest jeden pojemnik 120 l i worki, 
które firma dostarcza za darmo. 
Wójt – ale to jest tylko do 1 lipca. 
Sekretarz – tak jak z wodą, czynszem itd. Podejmując regulamin utrzymania 
czystości nie decydujecie o stawce, czy to worki czy pojemniki, ani  
o terminie i częstotliwości wywozu, bo to nie jest to dzisiaj przedmiotem obrad. 
Radna Kujawińska – czy umowy z TEW musimy rozwiązać sami, czy ona sama 
wygaśnie? 
Sekretarz – część prawników stanowi, Ŝe to my powinniśmy wypowiedzieć te 
umowy, a część Ŝe firma. Daję to pod rozwagę kaŜdemu indywidualnie. 
Radny Kubiak – kto będzie realizował uchwałę i kontrolował? 
Sekretarz – realizatorem uchwały jest Wójt, natomiast jeśli otrzymujemy 
sygnały podejmujemy interwencję, jest wyznaczony do tego pracownik.  
 

W wyniku głosowania uchwała została podjęta 11 głosami „za”, 1 „przeciw”  
i 2 „wstrzymującym się”. 

o Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
Ad. 17. 
 
 Projektu uchwały w sprawie zmian w uchwale budŜetowej na rok 2013 
odczytała Skarbnik.  

W wyniku głosowania uchwała została podjęta 13 głosami „za” 1 
„wstrzymującym się”. 

o Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
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Ad. 18. 
 
Interpelacje i zapytania radnych: 
 
Radna Kujawińska poinformowała, Ŝe Komisja Rewizyjna w dniu 14 lutego 
2013r. przeprowadziła kontrolę inwestycji OSP Bronków i zgłosiła następujące 
pytania: dlaczego nie zostały wymienione drzwi do szatni, nie została 
doprowadzona woda i kanalizacja, nie załoŜony alarm oraz cieknący dach. 
 
Wójt ustosunkował się wyjaśniając, Ŝe na chwilę obecną nie ma w budŜecie na 
to środków, dodał Ŝe prace te wymagają projektu i będą one wykonane  
w następnym etapie w przyszłym roku. Wyjaśnił równieŜ, Ŝe przedszkola  
i szkoły równieŜ były robione etapami w rozłoŜeniu na trzy lata, poniewaŜ to nie 
są drobne kwoty. Zrobiono najpierw te rzeczy, które straŜacy uznali za 
najpilniejsze. 
 
Radny Grudziński – w sprawozdaniu z działalności nic nie usłyszałem, a doszły 
mnie słuchy, ze do gminy będzie doprowadzony gaz. W grudniu na sesji 
równieŜ nadmieniałem zmianę sposobu naliczania opłat za śmieci, a w ślad za 
tym poszła podwyŜka 30%. Wysłałem do nich pismo ze sprzeciwem  
i wyjaśnienie tej sprawy.  
 
Wójt – jeśli chodzi o gaz rozmawiałem z Panią która się zajmuję naszą gminą  
i wszystko wskazuje na to, Ŝe będzie doprowadzony gaz do m. Dychów  
i Bobrowice, a następnie będzie moŜna robić rozgałęzienia do innych 
miejscowości. Najpierw trzeba zacząć, a później zawsze moŜna negocjować. 
Jeśli chodzi o śmieci wzrost jest o 6 zł i musielibyśmy to wypowiedzieć listem 
poleconym za 5,80 zł. Gmina zaŜądała korekty faktury. 
 
Radny Kramarz – temat dróg do p. Nisio, p. Szostakiewicz oraz w stronę 
domków nauczycielskich, w grudniu robiony był remont, były opady śniegu 
pracownicy interwencyjni ubijali te drogi i powstały jeszcze większe dziury jak 
były. NaleŜałoby się zastanowić nad celowością uŜywania tego sprzętu. Jeśli 
chodzi o usterki na drodze powiatowej po budowie wodociągu, czy coś w tym 
kierunku się dzieje? 
 
Radna Ozga – co do wyŜszych opłat za śmieci zadzwoniłam do firmy TEW co  
z tym zrobić i uzyskałam odpowiedź, Ŝe oni liczą na Ŝyczliwość ludzi. Jeśli się 
ktoś nie zgadza, to wystarczy skreślić tą kwotę i zapłacić tą samą i nikt nie 
będzie miał z tego powodu Ŝadnych kłopotów. 
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Wójt – co do utrzymania dróg ubijak spełnia swoją funkcję tylko podczas 
właściwej pogody. Myślę, Ŝe w przyszłym roku zaczniemy wylewać drogi 
asfaltem.  
Radny Kramarz – chodzi o drogę koło p. Warczak i p. Łęckich przy okazji 
wzmocnienia słupa ziemia została wzruszona i woda zalewa posesje. Wcześniej 
zgłaszałem słupy energetyczne koło p. Reszke i p. Warczak i do tej pory nie 
zostało to zrobione. 
Wójt – to było juŜ zgłoszone. 
Radna Kasperowicz – jaki jest koszt odśnieŜania dróg gminnych, czy  
p. Ostrowskiemu jest płacone od kilometra? 
Wójt – jest to stawka za godzinę. 
Radna Kasperowicz – prośba, Ŝeby ktoś pojechał do Bronkowa i zobaczył jak 
odśnieŜył p. Ostrowski. Na zakręcie są dwie zaspy śniegu i nie zabezpieczony 
rów, jak mamy stamtąd wyjechać? 
Wójt – kiedyś zadzwoniła p. Kucharczyk, Ŝe nie odśnieŜono wjazdu na 
przystanek i zostało to zrobione. Trzeba zgłaszać takie rzeczy. 
 
Radny Powiatowy Oleszek: 

− sam mam wiele zastrzeŜeń do odśnieŜania dróg powiatowych i będzie to 
analizą na posiedzeniu Zarządu w marcu.  Czterokrotnie na mój wniosek  
z Dyrektorem Mielczarkiem przeprowadzono kontrolę inwestycji podczas 
budowy wodociągu. Niestety usterek nie dało się uniknąć. W przeciągu 
dwóch lat mamy prawo wystąpić o naprawę gwarancyjną. Przegląd 
gwarancyjny planowany jest w marcu jak ustąpią śniegi. Dowiedziałem 
się, Ŝe w m. Chojnowo i śarków nie otrzymano decyzji na odbiór, ale 
sprawa zostanie wyjaśniona; 

− w lutym odbyły się dwa posiedzenia zarządu, gdzie rozmawiano  
nt. mostów. Most Barłogi-Dachów jest to pilna sytuacja, poniewaŜ jego 
konstrukcja grozi zawaleniem. Kwota 1.950.000 zł nie wystąpimy  
o dofinansowanie z programu tzw. „schetynówek”, tylko wystąpimy  
z wnioskiem do Ministerstwa Infrastruktury o środki z rezerwy subwencji 
ogólnej. Na most w Prądocinku zrobiono juŜ dokumentację tylko na prace 
remontowe i jest to koszt 2.140.000 zł brutto. Podjęto decyzję, Ŝeby 
wydać kolejne kilkadziesiąt tysięcy na nową dokumentację, Ŝeby  
w przyszłym roku móc wystąpić o dotację z rezerwy Ministra Finansów. 
Jeśli to będzie przebudowa mostu, to pójdziemy tą drogą, Ŝeby on był 
szerszy z wydzielonym pasem dla pieszych i rowerzystów. Powiat ma 30 
takich mostów, a most w Prądocinku ma kilkadziesiąt lat, a jego ostatni 
remont był w 2001 roku; 

− droga Wełmice-Grochów są w budŜecie zabezpieczone środki na wykup 
gruntów i tej inwestycji nic nie zagraŜa. Jest to koszt ok. 500.000 zł; 
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− odbyliśmy z Wójtem rozmowę w sprawie chodnika w Dychowie czy 
powiat sfinansuje dokumentację na jego wykonanie i jest taka zgoda, 
natomiast chodnik będzie sfinansowany przez gminę; 

− chodnik w stronę Chojnowa to koszt 150.000 zł, ale Wójt równieŜ 
deklarował pewną partycypację w kosztach budowy tego chodnika.  
W zeszłym roku wykonano dokumentację techniczną za 5.000 zł, aŜ do 
posesji p. Roszak; 

− chodnik na drodze wojewódzkiej w kierunku stadionu i zjazd z mostu 
mamy obietnicę, Ŝe powstanie. ZłoŜyłem interpelację do Zarządu Sejmiku 
Woj. Lub. i w przeciągu dwóch tygodni otrzymam odpowiedź, kiedy to 
nastąpi. Prośba o wsparcie tych działań; 

− reklamy w Dychowie na skrzyŜowaniu nie są w pasie drogowym i nie 
moŜemy ich usunąć zostały wysłane wnioski do właścicieli; 

− na wniosek p. sołtys i radnej barierki w Bronkowie zostaną ustawione w 
drugim kwartale. 
 

Przew. Jagodziński – a jak wygląda sprawa z przejazdem ciągników rolniczych 
w Dychowie? 
Radny Powiatowy Oleszek – złoŜyłem wniosek do Zarządu Dróg Powiatowych  
i nie ma na to zgody z powodów technicznych, rolnicy dostaną indywidualne 
pozwolenia. 
Sołtys śółkiewski – zwracałem się równieŜ do Zarządu o spowolnienie przejazdu 
samochodów na drodze w Brzezince. 
Radny Powiatowy Oleszek – zapytałem o to Dyrektora Zarządu Dróg 
Powiatowych i nie ma takiej moŜliwości, poniewaŜ na tej szerokości drogi nie 
ma moŜliwości postawienia wysepki.  
 
 Ad. 19. 
Odpowiedzi na interpelacje zgłoszone na poprzednich sesjach. 
Udzielono na bieŜąco na poprzedniej sesji. 
 
Ad. 20. 
Wolne wnioski i informacje: 
 
Wójt – jeśli chodzi o chodnik na następną sesję zaprosimy radnego sejmiku  
i niech się wypowie. 
 
Sołtys Kucharczyk – sprawa chodnika chodzi o poprawę bezpieczeństwa dzieci, 
czy coś się dzieje w tej sprawie? 
Radny Powiatowy Oleszek – są ograniczone środki finansowe, ale są szanse na 
oszczędności z odśnieŜania dróg. 
Sołtys Kucharczyk – chodzi o eternit, jak te sprawy wyglądają? 
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Sekretarz – złoŜyliśmy wniosek o środki dla tych osób, które złoŜyły 
zapotrzebowanie i wniosek został rozpatrzony pozytywnie. 
Wójt – odczytał sprawozdanie, w którym poinformował, Ŝe jest to kwota na 
67.800 zł brutto, dotyczy to tylko ściągnięcia i utylizacji azbestu, a nie na zakup 
dachówki. Wnioski, które zostaną złoŜone w tym roku zostaną zrealizowane w 
roku przyszłym. 
Sekretarz – przygotowujemy dokumentację i te osoby, które złoŜyły wnioski 
muszą nam potwierdzić czy dalej przystępują do programu. Następnie ogłosimy 
przetarg na to zadanie i do września powinno się to zakończyć. Przyjęliśmy 
średnie ceny za zdjęcie i utylizację, a po przetargu okaŜe się jaki to będzie koszt. 
Sołtys śółkiewski – to 7,10 zł za śmieci to orientacyjna cena? 
Wójt – cena została wyliczona, Ŝeby to zaczęło funkcjonować, nie wiemy 
jeszcze jak to będzie, dopiero po przetargu. 
Sołtys śółkiewski – prośba Ŝeby zasady przetargu były gdzieś ogłaszane. 
Sekretarz – na naszej stronie internetowej jest zakładka Odpady Komunalne  
i tam są wszystkie informacje. 
Sołtys Duziak – zwrócili się do mnie mieszkańcy StruŜki p. Zakrzewska,  
p. Błądek i p. Mieszaniec chodzi o drogę gminną, poniewaŜ nie ma tam tablicy 
czy jest to miejscowość Janiszowice, czy StruŜka chodzi głównie o kuriera. 
Prośba o remont dróg gminnych w Janiszowicach.  
 
Sołtys Nadolny: 

− ogrodzenie działki cmentarza przy brzozie, 
− przymierzając się do wody do Chromowa prośba, Ŝeby pomyśleć równieŜ 

o kanalizie, 
− usunięcie drzewa wiąz szypułkowy, 
− opłata za śmieci 7,10 zł i 14,20 zł co się na to składa i kto ile bierze? 
− jest wola mieszkańców o zorganizowanie zebrania dla mieszkańców  

w sprawie opłat za śmieci, 
− zabranie ze wsi Chromów pojemników do segregacji,  
− remiza w Bronkowie jest wyremontowana i nie zaczyna się od drugiej 

strony, trzeba najpierw zrobić dach. 
 
Wójt: 

− woda i kanalizacja są to dwie róŜne inwestycje i idą one na dwóch 
róŜnych  głębokościach i nie moŜna tego zrobić razem, 

− została wykonana dobudówka do remizy zgodnie z wnioskiem, dach  
i elewacja będą wykonane w przyszłości, 

− pojemniki do segregacji moŜemy zabrać, ale po 1 lipca i dołoŜymy je  
w innych punktach, 

− środki pomocowe to nie jest tak, Ŝe tylko składa się wniosek trzeba 
równieŜ koło tego pochodzić. 
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Sołtys Gąszczak – na poprzedniej sesji pytałem Wójta o studzienkę, trwa to juŜ 
prawie rok czy coś jest robione w tej sprawie?  
Wójt – okazało się, Ŝe są potrzebne pozwolenia wodno-prawne o których 
wcześniej nie wiedzieliśmy, pewnie jeszcze to trochę potrwa, ale będzie to 
zrobione kompleksowo. 
 
Radna Szajek poinformowała, Ŝe w sobotę 23.02.2013r. odbyły się Mistrzostwa 
organizowane przez Zarząd Oddziału Wojewódzkiego Związku OSP RP 
Województwa Lubuskiego i były to drugie Mistrzostwa halowe  
w Lubniewicach. Nasz powiat reprezentowała druŜyna z OSP Bobrowice, która 
na 11 druŜyn zajęła 2 miejsce.  
 
Przew. Jagodziński poinformował, Ŝe Rada otrzymała z Urzędu Gminy 
sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na 
poszczególnych stopniach awansu zawodowego w szkołach prowadzonych 
przez Gminę Bobrowice w 2012r., i ono jest do wglądu dla zainteresowanych. 
Następnie poinformował o szkoleniu dla sołtysów odnośnie funduszu 
sołeckiego, które przeprowadzone zostanie przez  p. Edwarda Jednoszewskiego 
w Stargardzie Gubińskim i Krośnie Odrz.  
 
Głos zabrała Pani Agnieszka Raś, która poinformowała, Ŝe nie podoba jej się 
nasza gmina, poniewaŜ jest wiele niejasności i zaznała wiele nieprzyjemnych 
sytuacji w Urzędzie Gminy m. in. z powodu tego, Ŝe nie została do jej posesji 
doprowadzona woda i jest jej cięŜko, poniewaŜ sama wychowuje czwórkę 
dzieci. Głównym powodem dla którego Urząd nie chce podłączyć wody jest to, 
Ŝe jest to mieszkanie jej teściowej i Ŝe ona jest z niŜ skłócona. Kolejna sprawa to 
nie otrzymanie stypendium szkolnego dla dzieci z powodu złoŜenia wniosku po 
terminie. Dodała, Ŝe w naszej gminie środki na stypendium są zbyt małe  
w porównaniu z innymi gminami, a gmina nie zna się na prawie. Poinformowała 
równieŜ, Ŝe otrzymuje z funduszu alimentacyjnego pieniądze i naleŜy jej się 
wyrównanie, ale Urząd to utrudnia. Oznajmiła równieŜ, Ŝe Wójt jej obiecał 
pracę. Oczekuje pomocy, a jeśli jej nie otrzyma, to skieruje sprawę do telewizji. 
 
Sekretarz wyjaśniła, Ŝe na wysokość stypendium gmina nie ma wpływu, 
poniewaŜ jest ona wyliczana za pomocą algorytmu i tak teŜ jest ono 
przyznawane. Ustawodawca ustanowił jeden termin i do 15 września kaŜdego 
roku naleŜy składać wnioski. Pani Raś złoŜyła wniosek po terminie i kiedy 
wydano jej negatywną decyzję złoŜyła skargę do Samorządowego Kolegium 
Odwoławczego. Sprawa trafiła do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego 
(WSA) i jeszcze nie ma prawomocnej decyzji, dlatego tez nie moŜna wypłacić 
stypendium. Generalnie SKO podtrzymuje nasze decyzje. Dodała, Ŝe rozumie 
trudną sytuację i niezadowolenie, ale gmina musi działać w granicach prawa.  
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Jeśli chodzi o doprowadzenie wody, to jest właściciel nieruchomości, który nie 
wyraził zgody, a moŜe zrobić to tylko właściciel. Sekretarz oznajmiła równieŜ, 
Ŝe wszystko moŜna sprawdzić w dokumentacji dostępnej w Urzędzie.  
 
Wójt oznajmił, Ŝe nie przypomina sobie Ŝeby obiecał p. Raś pracę i moŜe 
podtrzymać to Ŝe p. Raś nie zgadza się z teściową.  
 
Przew. Jagodziński złoŜył wniosek, Ŝeby sprawę p. Raś rozpatrzyć na 
posiedzeniu Komisji Oświaty i spraw społecznych. 
W wyniku głosowania wniosek został przyjęty 11 głosami „za” i 3 
„wstrzymującymi się”. 
 
Ad. 21. 
 
 Wobec wyczerpania się porządku obrad Przewodniczący Rady Marcin  
Jagodziński zamknął obrady, dziękując wszystkim za udział.  

Sesję zakończono o godz. 1350 
Na tym protokół zakończono. 

 
Protokołowała:                                                           Przewodniczył: 
 
Ewelina Roszak                                                      Marcin Jagodziński 
   2013-02-25 


